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Spreekbeurt Tesjoeva 26-04-2014 

Doopwater: reddend en vernietigend 

We zagen de afgelopen weken dat Israel de unieke kans kreeg om, geheel 

uit genade, (Pesach) een uitzichtloos bestaan in slavernij om te ruilen 

voor vrijheid. 

      
de genade van Pesach.. 

Op dat moment vertrokken ze letterlijk uit Egypte, maar Egypte zat nog 

wel in hun denken en hun hart. 

Het Feest van de ongezuurde broden staat symbolisch voor het aanpakken 

van dat probleem.  

 
matzes! ingezuurd 

7 staat voor volheid en zuurdesem voor zonde dus de onderliggende 

boodschap is: probeer compleet af te rekenen met de zonde in je leven na je 

reddings ervaring en blijf daar altijd mee bezig. 

Wij moeten vernieuwd worden in ons denken & doen 

Dat kost strijd! Of niet soms?  

Dat komt door het zuurdesem “in de keukenkastjes van ons hart” maar 

ook omdat de tegenstander ons terug wil brengen onder zijn heerschappij 

zoals de Farao zich ook bedacht en alsnog het volk weer achterna ging. 
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Ongezuurd brood in de kamers van het hart.. 

Maar ook daarin heeft JHWH voorzien en wil JHWH voorzien.  

De Farao met zijn leger verdronk uiteindelijk in de Schelfzee.  

 
Hoe kunnen we dat nu weer geestelijk duiden ter bemoediging voor 

onszelf in het hier en nu? 

Vorige week hebben we daar al even bij stilgestaan door het verband te 

leggen met Romeinen 6.  

Daar vergelijkt Paulus de doordocht met de doop! 

 
Ik wil graag nog eens opnieuw stilstaan bij de diepere betekenis van deze 

vergelijking omdat we daar vorige week maar heel weinig tijd voor hadden 

en ook omdat het een belangrijk thema is!  
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We gaan dus wat dieper in:  

- op onze positie in Jesjoea de Messias 

- wat de doop hier mee te maken heeft  

- en op wat voor manier de Torah nu een rol in ons leven speelt 

Eerst iets over de doop 

Niet alleen de Romeinenbrief legt een verband tussen de uittocht en de 

doop, maar ook andere Schriftplaatsen. 

Het water van de doop heeft dus een reddende functie en een 

vernietigende functie! 

Want het volk werd gered onder leiding van Mozes terwijl de Farao en ziin 

leger werden vernietigd. 

Iets soortgelijks zien we bij de zondvloed! 

Noach en de zijnen werden gered terwijl de rest van de mensheid 

vernietigd werd. 

  
zondvloed.. reddend en vernietigend 

We lezen daarover in 1 Petrus 3:20-22 In de ark bleven slechts enkelen, niet meer 

dan acht personen, behouden te midden van het water. Dit was een voorafbeelding van het 

doopwater, waardoor u nu gered wordt. De doop beoogt niet de verwijdering van lichamelijke 

onreinheid, maar is een verzoek aan God om een zuiver geweten, krachtens de opstanding van 

Jezus Christus, die ten hemel opgestegen zetelt aan Gods rechterhand, nadat engelen en machten 

en krachten aan Hem onderworpen zijn.  

Vraag: als de doop vergeleken wordt met de zondvloed.. is dan “een 

besprenkeling” het sprekend voorbeeld of “een onderdompeling”? 

En wederom de vraag: als de doop vergeleken wordt met de doortocht 

door de schelfzee.. is dan “een besprenkeling” het sprekend voorbeeld of 

“een onderdompeling”? 

Maar dan nu naar Romeinen 6 waar de doop vergeleken wordt met de 

doortocht door de schelfzee 
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Romeinen 6 moeten we natuurlijk ook weer in de context bekijken van de 

gehele brief. Uit de openingsvraag van Romeinen 6 : “wat zullen we dan 

zeggen” kun je opmaken dat wat er verder gezegd gaat worden duidelijk 

verbonden is met hoofdstuk 5.  

De strekking van Romeinen 5 is dat we gerechtvaardigd zijn uit geloof 

door genade; bv vs1,  Wij dan, gerechtvaardigd uit het geloof, hebben vrede bij God door 

onze Heere Jesjoea de Messias.  

En vers 17 Door de overtreding van één mens begon de dood te heersen, als gevolg van zijn 

val. Hoeveel heerlijker zullen zij die de overvloed van de genade en de gave van de gerechtigheid 

ontvangen, leven en heersen, dankzij de ene mens Jezus Christus! 

He? Is Jesjoea een mens? Ja, maar wel een heel bijzonder mens want God 

zelf is Zijn Vader; en daarin is Hij uniek. Jesjoea wordt hier en ook op 

andere plaatsen vergeleken met de eerste Adam omdat ook die zonder 

zonde is geschapen. 

Terug naar het hoofdthema: Hst 5 spreekt dus over rechtvaardiging door 

geloof.. Een logische (of ondeugende) gedachte die dan bij je zou kunnen 

opkomen staat dan ook in Romeinen 6:1 Zullen wij in de zonde blijven, opdat de 

genade toeneemt? 

 
”doe wat je wilt want er is toch genade..” logische gedachte? 

Laten we vanaf hier door hst 6 heen wandelen. Vanwege de context 

pakken we ook het eerste stuk van hst 7 erbij. 

   
Bijbel dicht..         Bijbel open! 
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Het antwoord op de vraag: Zullen wij in de zonde blijven, opdat de genade toeneemt?    

is duidelijk in vers 2: Volstrekt niet! Hoe zullen wij, die aan de zonde gestorven zijn, nog 

daarin leven? 

Nadere uitleg volgt..vers 3 en verder: Of weet u niet dat wij allen die in Jesjoea de 

Messias gedoopt zijn, in Zijn dood gedoopt zijn?  

Het bijzondere is dat de 3de nacht na de begrafenis van Jesjoea, de nacht 

waarop Jesjoea als de “blinkende morgenster” werd opgewekt aan het 

einde van de nacht, dezelfde nacht is waarbij Israel door de schelfzee trok 

en de redding compleet was tegen het ochtendgloren toen de Farao 

definitief vernietigd werd!  

Die doop was dus voor Israël reddend en voor Farao vernietigend. 

4   Wij zijn dan met Hem begraven door de doop in de dood, opdat evenals Messias uit de doden is 

opgewekt (door de Vader en niet zelf opgestaan) tot de heerlijkheid van de Vader, zo 

ook wij in een nieuw leven zouden wandelen.  

Jesjoea zelf verbindt het symbool van de doop aan geloof in Marcus 16 en 

geloof geeft rechtvaardiging, net zoals Romeinen 5 al stelde. 
Marcus 16:16:  Wie geloofd zal hebben en gedoopt zal zijn, zal zalig worden, maar wie niet 

geloofd zal hebben, zal verdoemd worden. 

 
5   Want als wij met Hem één plant zijn geworden, gelijkgemaakt aan Hem in Zijn dood, dan 

zullen wij ook aan Hem gelijk zijn in Zijn opstanding.  

Doet dit niet denken aan Johannes 15 waar Jesjoea spreekt over de 
wijnstok en de ranken?!   

 
6 Dit weten wij toch, dat onze oude mens met Hem gekruisigd is, opdat het lichaam van de zonde 

tenietgedaan zou worden en wij niet meer als slaaf de zonde zouden dienen.  

Hier wordt gesproken tot mensen die eerst zondig geleefd hebben of 

beseffen dat ze hoe dan ook verlossing nodig hebben en zich bekeerd 
hebben. Zo iemand wil “sterven aan zichzelf” en terecht! En dan gebeurt 

het wonder: 
7   Want wie gestorven is, is rechtens vrij van de zonde.  

Zonde bewerkt de dood. Jesjoea stierf onschuldig voor onze zonden. 

Daarom werd Hij opgewekt. Als wij ook “sterven aan ons zelf” en dat met 
het uiterlijk teken laten van de doop “als watergraf” laten zien, zijn wij 

ook rechtens vrij van de zonde. 
8   Als wij nu met Messias gestorven zijn, geloven wij dat wij ook met Hem zullen leven.  

Hij als eersteling, wij later na de opstanding met nu al een voorsmaak.. 
 
9   Wij weten toch dat Messias, nu Hij is opgewekt uit de doden, niet meer sterft. De dood heerst 

niet meer over Hem.  

10   Want wat Zijn sterven betreft, is Hij voor eens en altijd voor de zonde gestorven, en wat Zijn 

leven betreft, leeft Hij voor JHWH.  
Kan de dood heersen over een God? En als Hij leeft voor God is Hij dus 
niet God zelf. 

 



6 
 

11 Zo dient ook u uzelf te rekenen als dood voor de zonde, maar levend voor JHWH in Messias 

Jesjoea, onze Heere. 

Heere is in het Grieks Kurios, meester. Jesjoea is onze Middelaar tot de 

Vader.   
Denk aan vers 1..12 Laat de zonde dan niet in uw sterfelijk lichaam regeren om aan de 

begeerten daarvan te gehoorzamen.  
13 En stel uw leden niet ter beschikking aan de zonde als wapens van ongerechtigheid, maar stel 

uzelf ter beschikking aan God, als mensen die uit de doden levend geworden zijn. En laat uw leden 

wapens van gerechtigheid zijn voor God.  
Hoe is dat mogelijk? Wie gelooft en zich laat dopen zal de Heilige Geest ontvangen!  

Je bent wederomgeboren en hebt nu de kracht om te breken met de 
zonde wat je voorheen onmogelijk was omdat je toen slaaf van de zonde 

was! 
  
14 Want de zonde zal over u niet heersen. U bent namelijk niet onder de wet, maar onder de 

genade.  
Is dit een tekst om de Torah bij het oud papier te doen? Natuurlijk niet! 
Wanneer iemand zondigt tegen de Torah, dan volgt daar een 

strafmaatregel op; bv een geldboete, arbeid.. het zogenaamde tand om 
tand principe. (de torah kent geen gevangenisstraf! Dat komt o.a. uit het 

Romeinse strafrecht). De zwaarste straf in de Torah is de doodstraf.  
Nu is de periode tussen de veroordeling en de voltrekking van de straf de 

periode dat de veroordeelde onder de wet was! Zoiets als onder toezicht of 

tbs..  “Onder de wet” is pas voldaan als alles is volbracht, als aan de eis 

van de wet is voldaan!! 
In ons geval zijn wij ook “onder de wet”; wij verdienen de doodstraf, 

echter als iemand in je plaats de straf draagt sta je niet meer “onder de 

wet” maar “onder de genade”! 
Een ongelovige is ook onder de wet, maar niet onder de genade.  

Gods toorn blijft op hen totdat de straf in de toekomst voltrokken zal 
worden. Niet dat JHWH dat wil; het uitstel heeft alles te maken met Zijn 

geduld en barmhartigheid.  
De wet is dus goed en rechtvaardig, maar gelukkig is er genade mogelijk 

voor wie zich wil laten bemiddelen door de Hogepriester Jesjoea.  
Maar als je dat geluk van genade ervaart, dan ga je toch proberen niet 

weer in de zelfde fouten te vervallen die tot de doodstraf leiden?!  
Het wordt  uitgelegd in de volgende verzen.. je kunt nu eenmaal maar 1 

ding tegelijk zeggen.. 
weer een herhaling van vers 1:15 Wat dan? Zullen wij zondigen omdat wij niet onder de 

wet maar onder de genade zijn? Volstrekt niet!  
16 Weet u niet dat aan wie u uzelf als slaaf ter beschikking stelt tot gehoorzaamheid, u slaaf bent 

van wie u gehoorzaamt: óf van de zonde, tot de dood, óf van de gehoorzaamheid, tot 

gerechtigheid?  

17 Maar JHWH zij dank: u was wel slaaf van de zonde, maar nu bent u van harte (vrijwillig 
dus) gehoorzaam geworden aan het voorbeeld van de leer waaraan u overgegeven bent.  

18   En, vrijgemaakt van de zonde, bent u dienstbaar gemaakt aan de gerechtigheid.  

19 Ik spreek op menselijke wijze vanwege de zwakheid van uw vlees. Want zoals u uw leden 

beschikbaar gesteld hebt ten dienste van de onreinheid en van de ene wetteloosheid tot de andere 
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wetteloosheid, stel zo nu uw leden (je ogen, handen, voeten..) beschikbaar ten dienste 

van de gerechtigheid, tot heiliging.  

Heilig is “apart gezet”; dat doe je door Torah te denken en te doen. 

 
20   Want toen u slaaf van de zonde was, was u vrij ten aanzien van de gerechtigheid.  

21 Wat voor vrucht dan had u toen van de dingen waarover u zich nu schaamt? Immers, het einde 

daarvan is de dood.  

22 Maar nu, van de zonde vrijgemaakt (uit genade)  en aan God dienstbaar 

gemaakt,(werken) hebt u uw vrucht, die tot heiliging leidt,(werken) met als einde eeuwig 

leven.  

23   Want het loon van de zonde is de dood, maar de genadegave van JHWH is eeuwig leven, 

door Jesjoea Messias, onze Heere. 

7:1 Of, broeders, weet u niet – ik spreek immers tot mensen die de wet (torah) kennen – dat de 

wet over de mens heerst zolang hij leeft?  

2   Want de gehuwde vrouw is door de wet gebonden aan de man zolang hij leeft. Als de man 

echter gestorven is, is zij ontslagen van de wet die haar aan de man bond.  

3   Daarom dan, als zij de vrouw van een andere man wordt terwijl haar man leeft, zal zij een 

overspelige genoemd worden. Als haar man echter gestorven is, is zij vrij van de wet, zodat zij 

geen overspelige is als zij de vrouw van een andere man wordt.  

4 Zo, mijn broeders (en zusters..), bent u ook door het lichaam van Messias gedood met 

betrekking tot de wet, opdat u aan een Ander zou toebehoren, namelijk aan Hem Die uit de doden 

opgewekt is, opdat wij vrucht zouden dragen voor God. door een leven volgens Torah, 

lees maar verder.. 
 5 Want toen wij in het vlees waren, waren de hartstochten van de zonden, die geprikkeld 

worden door de wet, in onze leden werkzaam om vrucht te dragen voor de dood.  

6 Maar nu zijn wij ontslagen van de wet, gestorven aan dat waaraan wij vastgebonden zaten, zodat 

wij in nieuwheid van Geest dienen, en niet in oudheid van letter.  

Inderdaad.. ontslagen van de wet in oudheid van letter, maar niet 

ontslagen van de wet in nieuwheid van Geest. 
 

Het gaat hier niet om wat je dient maar om hoe te dienen; dat kan op 2 
manieren; op een oude of op een nieuwe manier. 

Als slaaf zonder de geest of als vrijgekochte zoon met de geest. 
Letter en Geest staan niet tegenover elkaar maar vullen elkaar aan. 

De geest van de wet zit verborgen in de letter van de wet. 
De geest van de wet is de bedoeling, de intentie, de motivatie van JHWH 

achter de letter van het Gebod.  
Bijvoorbeeld: je kunt je helemaal richten op ongezuurd eten van matzes etc., maar waar 

het werkelijk om gaat is dat je afrekend met zonde in je lven 

De geest van de wet kun je alleen horen als je de letter van de wet 
bestudeerd. 

Dat is wat we bezingen bij Psalm 119:18:ontsluit mijn ogen en laat mij aanschouwen 

de wonderen van uw Torah.  

We hebben dat voor de woord verkondiging gezongen: gal enaj… open 
mijn ogen dat ik zie al de wonderen van uw Torah.. 

 
Vlees (dat is zonder geest) en Geest staan tegenover elkaar. 

Met Jesjoea gestorven en opgewekt, uitgebeeld door het watergraf van de 
doop, opent de weg naar een diepere vervulling met Gods Geest.  
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Dat overkwam Jesjoea volgens mij ook toen hij zichzelf liet dopen; de 

Heilige Geest kwam als een duif over hem.  
Het gevolg is dan: doopwater dat reddend is ipv vernietigend 

 

Het bevrijde volk moest zijn reis na “hun doop” vervolgen in de woestijn 
en kreeg de Torah op de Sinai.  

Bij de daadwerkelijke 1ste komst van Jesjoea vervulde hij zowel het 
profetische verhaal van de uittocht als de profetische voorjaarsfeesten, 

dus ook het geven van de Torah op de Sinai waar we nu naar toe leven als 
het volgende feest in Gods heilsplan.  

De profetische vervulling van het laatste voorjaarsfeest Sjavoeot, de 
wetgeving op de Sinai, gebeurde bij de uitstorting van de HG op de 

Pinksterdag.  
 

       
Pinksteren IS Sjavoeot   

 

De Torah die bij Sjavoeot op stenen tafelen gegeven werd, is nu op de 
tafel van het hart werd geschreven!  

 

 

Torah op de tafel van het hart… 

 

Maar blijf voortdurend het woord lezen om te checken of woord en Geest 

met elkaar overeenstemmen!  
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  CHECK! 

 

Onze tegenstander is de leugenaar van de beginne en probeert de 
geheiligden te misleiden met halve waarheden.. 

Bv over de doop, de rustdag, de identiteit van Jesjoea en God en de 
Heilige Geest en ga zo maar door 

 

Veel sjalom voor deze dag en “samen op weg”  
 

Charlie Lengkeek 
            

      

 

 

 

 


